

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Tuesday, October 31, 1978

• 1656

[Texte]

The Clerk of the Committee: Honourable members, there is a quorum. Your first item of business is to elect a chairman. I am ready to receive motions to that effect. Mr. Gendron.

M. Gendron: Monsieur le président, je propose à la présidence M. Fernand Leblanc qui a déjà conduit les affaires de ce Comité avec beaucoup d'habileté.

Mr. Maine: I would like to second that motion.

The Clerk: Are there any other motions?

Mr. Foster: I move that the nominations cease.

Some hon. Members: Agreed.

The Clerk: All those in favour?

Motion agreed to.

The Clerk: I declare Mr. Leblanc duly elected Chairman of this Committee.

Some hon. Members: Hear, hear!

The Chairman: Quite a difference from the last by-election.

Gentlemen, thank you very much for your confidence. I hope that we will carry on with the studies that we have started last year. This summer we have been working on a substantial report which we will be discussing at some time later on. I understand that now we have to appoint a vice-chairman. Is there a motion to that effect? Mr. Foster.

Mr. Foster: Mr. Chairman, the hon. member for Renfrew North-Nipissing East, Mr. Hopkins, served capably in this position. He is unable to be here today but it is my understanding he is willing to act and therefore I propose that he be Vice-Chairman of this Committee.

The Chairman: It is moved by Mr. Foster that Mr. Len Hopkins...

Mr. Douglas: What does he know about vice? Is he up on the subject?

Mr. Foster: He is doing his best. He has just saved the Petawawa Research Centre which had almost fallen so I think he is an expert on vice.

The Chairman: Is there any other motion? Is it the pleasure of the Committee to adopt Mr. Foster's motion?

Motion agreed to.

The Chairman: I declare the motion carried and Mr. Hopkins duly elected Vice-Chairman of this Committee.

There are four other matters which should be considered. The first is the composition of the Subcommittee on Agenda and Procedure and I would suggest that four Liberal Party representatives including the Chairman, two Progressive Conservative party representatives, one New Democratic Party

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mardi 31 octobre 1978

[Traduction]

Le greffier du comité: Messieurs les membres du comité, nous avons le quorum. Notre premier devoir consiste à élire un président. Je suis prêt à recevoir des motions à cet effet. Monsieur Gendron.

Mr. Gendron: Mr. Chairman, I move that Mr. Fernand Leblanc who has already conducted the business of this Committee with great ability, be elected Chairman of the Committee.

M. Maine: Je voudrais appuyer cette motion.

Le greffier: Y a-t-il d'autres motions?

M. Foster: Je propose qu'il n'y ait pas d'autres mises en candidature.

Des voix: D'accord.

Le greffier: Ceux qui sont d'accord?

La motion est adoptée.

Le greffier: Je déclare que M. Leblanc est dûment élu président de ce comité.

Des voix: Bravo!

Le président: La situation est bien différente de celle des dernières élections partielles.

Messieurs, merci beaucoup pour la confiance que vous me témoignez. J'espère que nous pourrions poursuivre les études que nous avons commencées l'année dernière. Nous avons étudié cet été un rapport important dont nous reparlerons plus tard. Je crois savoir que nous devons maintenant nommer un vice-président. Y a-t-il une motion à cet effet? Monsieur Foster.

M. Foster: Monsieur le président, l'honorable député de Renfrew-Nord-Nipissing-Est, M. Hopkins, s'est acquitté de ses fonctions avec beaucoup de compétence. Il a un engagement aujourd'hui mais je crois qu'il sera prêt à accepter le poste de vice-président. Je le propose donc à la vice-présidence de ce comité.

Le président: M. Foster propose que M. Len Hopkins...

M. Douglas: Qu'est-ce qu'il connaît du vice? Est-il au courant de la question?

M. Foster: Il fait de son mieux. Il vient de sauver le Centre de recherches de Petawawa qui était en voie de perdition et on peut donc dire qu'il est un expert pour ce qui est du vice.

Le président: Y a-t-il une autre motion? Le comité accepte-t-il la motion de M. Foster?

La motion est adoptée.

Le président: Je déclare la motion adoptée. M. Hopkins est donc dûment élu vice-président de ce comité.

Il y a quatre autres questions que nous devons étudier aujourd'hui. Tout d'abord, la composition du sous-comité du programme et de la procédure. Je propose que ce sous-comité comprenne quatre représentants du Parti libéral, y compris le